



September 5, 1991

Mr. Boris Nikolajevic Yeltsin, President
 Russian Federation
 House of Russian Republic
 Moscow, Republic of Russia, USSR

Dear Mr. Yeltsin:

In the name of Croatian community residing in Cincinnati, Ohio, USA, we salute you and congratulate the Russian and other Soviet people on the courageous defense of democracy in your country against the discredited forces of oppression and totalitarian rule. We share in your peoples' joy in celebration of victory.

Because of your heroic stand and your stature in the world, we appeal to you on behalf of Croatia and Slovenia who today find themselves defenseless in the face of aggression perpetrated by the combined forces of Serbian fascist (chetniks) and the Yugoslav Army, commanded largely by discredited Bolshevik Serbian generals and Senior Officers who are conducting a barbaric conquest of territory, destruction and terror against the population in the Republic of Croatia.

We appeal to you to reverse the policy, initiated by Mr. Gorbachev's government, which prevented democratic forces of the world from presenting the Yugoslav problem to the Security Council of the United Nations for debate, and from searching for peaceful solutions.

We appeal to you, Mr. President, to again demonstrate statesmanship, courage, and vision, and to extend diplomatic recognition to the Republics of Croatia and Slovenia. History will reward your courage and wisdom.

The democratic world expects from you, Mr. President, a leading role in realization of the New World order where all nations, large and small, will be able to determine their own destiny, based on self determination and respect of human rights for all its citizens.

Again, we plead with you, Mr. President, to please give diplomatic recognition to the republics of Croatia and Slovenia.

The peoples of Croatia and Slovenia will be grateful to you and the Russian people.

Vlado Gracanin
 Vlado Gracanin, M.D.
Vlado Strmski
 Vlado Strmski, C.P.A.

respectfully,
Maria Krockner-Tuskan
 Maria Krockner Tuskan, M.D.
Ivan Tuskan
 Ivan Tuskan, M.D.

N 0303

Колхоза имени 12.09.91.

01.Апр 1991 0303

5 сентября 1991г.

Уважаемый г-н Ельцин,

от имени Хорватского поселения в г. Цинциннати, шт. Огайо, США мы салютуем Вам и поздравляем российский и другие народы СССР в связи с мужественной защитой демократии в Вашей стране от дискредитировавших себя сил опрессии и тоталитаризма. Мы разделяем с Вашим народом радость победы.

Благодаря Вашему героизму и авторитету в мире, мы обращаемся к Вам от имени Хорватии и Словении, которые сегодня беззащитны против сил агрессии сербских фашистов и югославской армии под командованием широко дискредитировавших себя большевистских сербских генералов и старших офицеров, производящих варварский захват территорий, разрушения и террор против населения Республики Хорватия.

Мы обращаемся к Вам с просьбой изменить политику правительства М.С.Горбачева, которое предотвратило обращение демократических сил мира в Совет безопасности ООН для рассмотрения Югославской проблемы и мирного разрешения вопросов.

Мы обращаемся к Вам, г-н Президент, с просьбой еще раз продемонстрировать мужество, видение хода развития событий и проявить дипломатическое признание Республик Хорватия и Словения. История воздаст Вам должное за мужество и мудрость.

Демократический мир ожидает от Вас, г-н Президент, проявление ведущей роли в установлении Нового Мирового порядка, в рамках которого все нации, как большие так и малые смогут определить свою судьбу на основе самоопределения и уважения прав человека для всех граждан.

Еще раз просим Вас, г-н Президент, проявить дипломатическое признание Республик Хорватия и Словакия.

Народы Хорватии и Словении будут признательны Вам и народам России.

С уважением,

Владо Граканин

Владо Стрмски

Мария Кронер
Тускан

Иван Тускан

0303/24